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Abstract (en)
[origin: US4689095A] The present invention provides a steel containing, by mass: from 0.16% to 0.22% carbon (C) less than 0.3% silicon (Si) less
than 0.5% manganese (Mn) from 0.6% to 0.9% nickel (Ni) from 10.7% to 12.3% chromium (Cr) from 0.8% to 1.1% molybdenum (Mo) from 0.2%
to 0.35% vanadium (V) from 0.07% to 0.20% niobium (Nb) from 0.05% to 0.11% nitrogen (N2) less than 0.008% boron (B) and not more than
the following residual percentages by mass: 0.020% sulfur, 0.020% phosphorous, 0.025% cobalt, 0.010% aluminum, 0.02% titanium, 0.02% tin,
0.10% copper, 0.015% tungsten, 0.020% arsenic, and 0.0025% antimony; the remainder of the alloy being iron; said steel having a nickel equivalent
calculated using the formula: Ni eq=30C+0.5Mn+2Ni+25N2+40B, lying in the range 9 to 10.2; and a chromium equivalent calculated using the
formula: Cr eq=Cr+2Si+1.5Mo+5V+1.75Nb lying in the range 14.5 to 15.5; the ratio between the chromium equivalent and the nickel equivalent lying
in the range 1.49 to 1.65.

Abstract (fr)
Acier pour la fabrication de grosses pièces forgées et procédé de traitement de cet acier. Acier contenant en masse de 0,16 0,22% de carbone (C)
moins de 0,3% de silicium (Si) moins de 0,5% de manganèse (Mn) de 0,6 à 0,9% de nickel (Ni) de 10,7 à 12,3% de chrome (Cr) de 0,8 à 1,1% de
molybdène (Mo) de 0,22 à 0,35% de vanadium (V) de 0,07 a 0,20% de niobium (Nb) de 0,05 à 0,11% d'azote (N2) moins de 0,008% de bore (B) et
des quantités résiduelles maximales (en % en masse), 0,020 pour le soufre, 0,020 pour le phosphore, 0,025 pour le cobalt, 0,010 pour l'aluminium,
0,02 pour le titane, 0,02 pour l'étain, 0,10 pour le cuivre, 0,015 pour le tungstène, 0,020 pour l'arsenic et 0,0025 pour l'antimoine, le complément
étant en fer, ledit acier ayant un nickel équivalent calculé selon la formule Ni eq = 30 C + 0,5 Mn + 2 Ni + 25 N2 + 40 B compris entre 9 et 10,2 et un
chrome équivalent calculé selon la formule Cr eq = Cr + 2 Si + 1,5 Mo + 5 V + 1,75 Nb compris entre 14,5 et 15,5 le rapport entre le Cr eq et le Ni
eq étant compris entre 1,49 et 1,65. Acier pour rotor de turbine fonctionnant à haute température.
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